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Pasohlávky v obrazech
Teplé slunečné dny se střídají s  těmi deštivými. Jeden týden se teploty přibližují ke třiceti stupňům, další týden 

pomalu lovíme ze skříně už uložené zimní oblečení. Takhle nějak u nás vypadá jaro v posledních letech. Zima však 
nakonec vždycky ustoupí a příroda se začne probouzet na plné obrátky. Stromy a kytky kvetou, po polích běhají zajíci 
i srnky a na svém hnízdě se zabydluje i čáp, tradiční sezónní obyvatel naší obce.
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Informace z obce
Co nového v obci

Jak už jsme informovali v minulém čísle zpravodaje, byla 
mezi domy rodin Strouhalů a Jedounků u fotbalového hřiště 
instalována nová lávka. Nyní se k  ní dobudovala i  nová 
zpevněná mlatová cesta. Nové budou i zelené záhony podél 
silnice. Začalo se v  tzv. „ivaňské“ ulici, ale časem se bude 
pokračovat i dál v obci. Dále byly nově nainstalovány dva 
sloupky v  uličce na  sídlišti vedle domu paní Suchánkové, 
a  to proto, aby se zde zamezilo projíždění aut neukázně‑
ných řidičů. Byla pořízena i nová sekačka pro TJ Zetor Paso‑
hlávky a SDH Pasohlávky na společnou údržbu hřiště. Také 
chceme občany informovat o tom, že parkoviště u hřbitova 
je již hotové a připravené ke kolaudaci, ale z byrokratických 
důvodů se jeho uvedení do provozu zatím odkládá.

Z jednání zastupitelstva obce
V podělí šestého května se konalo další jednání zastupi‑

telstva obce. Během více než čtyřhodinového zasedání 
zastupitelé projednali patnáct bodů programu. Mimo jiné 
schválili prodej posledního volného stavebního pozemku 
v  části obce tzv.  Pasohlávky ‑východ za  cenu 1.867.635 Kč 
(výměra pozemku 1.029 m2), a to jednomu z občanů, který 
vyhrál ve výběrovém kole na daný pozemek. Schválili také 
převod finančních prostředků obce ve  výši třicet milionů 
korun uložených na  termínovaném vkladu u  ČSOB,  a.  s. 
do termínovaného vkladu na dobu dvou měsíců u UniCredit 
Bank, a. s., a to z důvodu výhodnějšího úročení. Také schvá‑
lili poskytnutí půjčky z Bytového fondu obce v celkové výši 
350.000 Kč, a to třem občanům, kteří žádají ve dvou přípa‑
dech na rekonstrukci bytu a v jednom na rozšíření stávající 
bytové jednotky. Také byly schváleny obecně závazné 
vyhlášky, které byly upraveny na základě stanoviska Minis‑
terstva vnitra, odboru veřejné správy, dozoru a  kontroly. 
Jednalo se o  Obecně závaznou vyhlášku obce Pasohlávky 
o  místním poplatku za  užívání veřejného prostranství, 
o  Obecně závaznou vyhlášku, kterou se zrušuje obecně 
závazná vyhláška, která zrušuje obecně závaznou vyhlášku 
o  závazných částech územního plánu sídelního útvaru 
a o Obecně závaznou vyhlášku obce Pasohlávky o místním 
poplatku ze vstupného. Také schválili zadání pro vypraco‑
vání studie proveditelnosti na podobu rekonstrukce kultur‑
ního domu. Pro tyto účely vznikla v roce 2022 dobrovolná 
skupina z  některých členů zastupitelstva, která si dala 
za  úkol zabývat se problematikou místního kulturního 
domu, a  to buď jeho rekonstrukcí nebo novou výstavbou. 
Proto skupina navštívila kulturní domy v okolí obce (Drnholec, 
Přibice, Žabčice a  Unkovice), kde se zaměřila na  výhody 
i  nevýhody nových i  rekonstruovaných kulturních domů. 
Výsledkem je, že se skupina přiklání k rekonstrukci součas‑
ného „kulturáku“, kde by se měl zachovat velký sál, rozšířit 
malý sál, upravit venkovní prostor, tedy zastřešit pódium, 
upravit taneční plac a hlavně vybudovat parkoviště. Zastu‑
pitelé schválili i uzavření Smlouvy o dílo na akci: „Rozšíření 
ČOV Pasohlávky, II. etapa; Pasohlávky – čerpací stanice ČS4 
a  ČS5“. Tato smlouva je důležitá pro splnění podmínek 
v  žádosti o  dotace, které obec na  tuto akci žádá. Kapacita 
Čistírny odpadních vod je na své hranici a její rozšíření je 
nezbytné. Obec vysoutěžila nabídku na tuto akci v hodnotě 
108.817.790,60 Kč bez DPH. A  pokud obec získá dotace 

a příspěvky od společností, které budou na ČOV připojeny, 
mohla by obec tato investice nakonec stát cca 36,5 milionů 
korun.

Podrobné podklady zastupitelstva jsou k nahlédnutí 
na Obecním úřadě v Pasohlávkách.

              Simona Jelénková

Okénko starostky
Vážení a milí spoluobčané,
červen většina z nás bere jako zahájení léta, děti se těší 

na  ukončení školního roku, a  všichni společně se těšíme 
na prázdniny a čas dovolených, ať už doma nebo v zahraničí. 
Začátek letošního června byl také ve  znamení oslav Dne 
dětí. Těchto a  podobných akcí pro naše děti není určitě 
nikdy dost a je jen dobře, že se dětem věnuje v tomto stále 
větší pozornost. Ale o  tom se více dozvíte v samostatném 
příspěvku.

Z  probíhajících akcí úspěšně probíhá výstavba nových 
ubytovacích zařízení v kempu, která vyjde obec dle soutěže 
na  cca  95 mil Kč bez DPH. Aktuálně připravujeme výběr 
zhotovitele pro fotovoltaiku na  obecním úřadu, abychom 
snížily výdaje za elektřinu, které nejsou zrovna tou nejlevnější 
položkou našeho rozpočtu.

Od podzimu 2023 probíhalo výběrové řízení na dodavatele 
na rozšíření a intenzifikaci čistírny odpadních vod a posílení 
dvou přečerpávacích stanic na  trase kanalizace, protože 
stávající kapacita čistírny již není dostatečná, mimo jiné 
i vzhledem k tomu, jak se Pasohlávky sice pomalu ale jistě 
rozrůstají. Ve výběrovém řízení, které bylo ukončeno v dubnu, 
byla vysoutěžena částka za realizaci ve výši 108 mil Kč bez 
DPH. Jsou to v našem rozpočtu velké peníze, které investu‑
jeme do rozvoje obce a její infrastruktury, ale je to pro její 
budoucnost nezbytné. Na  rozšíření čistírny jsme podali 
žádost o dotaci, tak uvidíme, jak budeme úspěšní. Vzhledem 
k  tomu, že podstatná část rozšíření čistírny není určena 
výhradně pro obyvatelstvo, tak je to s dotací složitější a hlavně 
nenárokové. V  dotačním titulu je možnost získat dotaci 
maximálně 25 mil Kč, ale i tak by to byla pěkná podpora. Moc 
si přeji, aby nám to vyšlo!

Proběhla oprava cesty, která spojuje ulici „k Yachtclubu“ 
s  fotbalovým hřištěm, a  přes místní potok jsme nahradili 
starý dřevěný mostek kovovým, který nebude tolik náročný 
na údržbu. Cesta byla provedena nově jako mlatová, a zároveň 
bylo do  ní položeno potrubí užitkového vodovodu pro 
závlahu fotbalového hřiště. V posledních letech se obecně 
potýkáme s  nedostatkem vody pro závlahu zeleně v  obci, 
včetně hřiště. Doufáme, že tato investice pomůže tomu, že 
obec bude více zelená.

Letošní jaro je bohaté na srážky a teplejší počasí, takže se 
nejvíce zatím věnujeme sečení trávy, která roste neskutečně 
rychle, takže než se dojde na konec obce, tak už z druhého 
můžete začít sekat znovu. Dále pak údržbě zeleně na obou 
katastrech, které spravujeme, a obecně také tomu, aby celá 
obec byla čistá a upravená.

Na  posledních zasedáních zastupitelstva obce jsme se 
mimo jiné v diskuzi dost věnovali i tomu, že občané zabírají 
obecní pozemky bez toho, aby k  tomu měli užívací vztah. 
V  poslední době se nám tady rozšiřuje takový nešvar, že 
na svém pozemku máte čisto a uklizeno, a vše, co se Vám 
nehodí, odkládáte na  obecní pozemky a  děláte na  nich 
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skládky všeho možného. Toto ale není ani pěkné ani správné, 
protože neoprávněně zabíráte cizí pozemky. Apeluji tedy 
na  Vás, pokud se Vás tato situace týká, je potřeba, abyste 
tento stav napravili. Pokud to bude možné, obec může plochy, 
které využíváte, pronajmout. Obecně je ale důležité, abyste 
pro své potřeby a  zájmy využívali především svoje vlastní 
pozemky a nevytvářeli skládky materiálu a dalšího na těch 
obecních.

Vážení a milí spoluobčané, přeji Vám co nejhezčí nástup 
léta, ať Vás sluníčko stále a příjemně hřeje, hezké dny prázdnin 
a dovolených a školákům co nejlepší vysvědčení. A také ať 
máte kolem sebe jen a jen fajn lidi. 

Martina Dominová,  starostka

Odlov sumečka černého 
v pasohlávských tůních

Sumeček černý je od roku 2022 zařazen na seznam invazních 
nepůvodních druhů s  významným dopadem na  EU 
(tzv.  unijní seznam) podle nařízení EP a  Rady (EU) 
č. 1143/2014, o prevenci a regulaci zavlékání či vysazování 
a šíření invazních nepůvodních druhů. Nařízením jsou sta‑
novena omezení při nakládání s  tímto druhem (zákazy 
držení, chovu, přepravy nebo uvádění na trh a samozřejmě 
zákaz vypouštění do  volné přírody) a  zároveň povinnost 
členských států zajistit opatření k eradikaci či regulaci rozší‑
ření, která zajistí minimalizaci dopadů.

Sumeček černý se dostal do  Evropy koncem 19. století 
společně se sumečkem americkým. Do  ČR byl zavlečen 
s násadou kapra z Chorvatska až v roce 2003. V současnosti 
je zatím znám pouze na několika místech v ČR.

V rámci biologického monitoringu nových revitalizovaných 
tůní, budovaných v posledních letech na jižní Moravě z OP ŽP, 
byl zaregistrován ve třech malých tůních u obce Pasohlávky. 
Sumeček černý dokáže poměrně rychle vytvořit velmi početné 
populace, a  protože se jedná o  všežravce, může významně 
konkurovat původním druhům ryb. Podílí se i na požírání jiker 
jiných druhů ryb, vodních bezobratlých a  obojživelníků. 
V  akvakultuře významně konkuruje chovaným druhům ryb. 
Na  rozdíl od  ostatních druhů ryb z  unijního seznamu, není 
kvůli svým silným trnům v prsních a hřbetní ploutvi oblíbenou 
kořistí dravců. Na vhodných místech, především ve stojatých 
nížinných vodách, dokáže rybímu společenstvu naprosto 

dominovat. Taková situace je známa např.  z  mnoha starých 
ramen Dunaje a Tisy v Maďarsku. Ve středních Čechách je již 
revír, kde sumeček černý tvoří 99  % ryb o  hustotě až 20 tis. 
kusů/ha o průměrné velikosti 10 cm.

Takové revíry pak ztrácí jakoukoliv atraktivitu i pro rekre‑
ační rybáře.

Sumeček černý je tedy nežádoucí druh jak z  pohledu 
ochrany přírody, tak rekreačního a produkčního rybářství.

Pracovníci Ústavu biologie obratlovců AV ČR a  AOPK 
Brno ve  spolupráci se zástupci obce se snaží maximálně 
zredukovat populaci sumečka černého na  zmíněných 
tůních, aby se minimalizovala šance jeho zavlečení 
do Nových Mlýnů. V týdnu od třináctého do sedmnáctého 
května se podařilo odlovit a  odstranit 845 kusů sumečka 
černého o celkové biomase 15 kg. Ukazuje se, že významná 
redukce či eradikace vyžaduje především soustavný tlak 
na tento druh v delším časovém období a neobejde se bez 
pochopení a spolupráce místních občanů.

I  do  malých vodních ploch jsou totiž brzy vysazovány 
ryby a tůně jsou využívány v rybolovu, případně jako zdroj 
nástražních rybek. Z těchto vod jsou pak rozšiřovány dále.

Podle zkušeností z  Maďarska, dokáže sumeček černý 
prosperovat i v takových velkých vodních plochách jako je 
Balaton a z nich je již naprosto nereálné se ho zbavit. Kro‑
mě toho, že legislativně je zakázané ulovené druhy ryb 
z  unijního seznamu vracet do  vody, tím spíše kamkoliv 
vysazovat (aktualizované Rybářské řády MRS a ČRS), je ješ‑
tě více důležité, aby si rybáři (ale i nerybáři) sami uvědomi‑
li, že další zavlékání a šíření sumečka černého je opravdu 
i v jejich neprospěch.

doc. Ing. Pavel Jurajda, Dr.
Oddělení ekologie ryb

Ústav biologie obratlovců AVČR v.v.i.

Cyklistická stezka 
Brno – Vídeň
www.brnoviden.cz

Svazek obcí Cyklistická stezka Brno – 
Vídeň v roce 2024 pořádá tradiční akce pro cyklisty: Zaháje‑
ní a  Ukončení sezóny na  cyklostezce Brno  – Vídeň, které 
proběhlo 20.  dubna, s  hudebními zastávkami na  trase 
v Rebešovicích, Blučině, a kulturním programem v kempu 
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Ze společenského života

Merkur Pasohlávky. Ukončení sezóny se uskuteční 21. září 
v Židlochovicích. V  letošním roce se opět se 100 % dotací 
města Brna budou organizovat velice oblíbené cyklobusy 
na různá místa cyklostezky Brno – Vídeň a okolí. Cílem cyk‑
lobusů bude Vídeň, Mistelbach, i  místa vinařských akcí 
Krajem vína (cyklovýlety po  vinařských stezkách s  ochut‑
návkou vína). Dalšími důležitými aktivitami svazku v roce 
2024 je podání žádostí o dotaci na výstavbu 2 nových úseků 
cyklostezky Brno – Vídeň, a to úsek Vojkovice – Hrušovany 

u  Brna, a  Hrušovany nad Jevišovkou  – Jevišovka. Pokud 
budou žádosti schválené, realizace by měla začít na  pod‑
zim. Náklady úseku Hrušovany n. J. – Jevišovka jsou velmi 
vysoké a  jsou způsobeny požadavky Povodí Mora‑
vy,  s.  p.  na  zajištění protipovodňových opatření na  hrázi 
řeky Jevišovky, kudy cyklostezka povede. Ale i  přesto je 
vybudování tohoto úseku důležité pro bezpečné napojení 
města Hrušovany n. J. na síť cyklostezek v regionu.

 Jitka Jirků, manažerka svazku

Na jaře za kytičkami
Obec pořádá během roku nejrůznější zájezdy a už se sta‑

lo tradicí, že na jaře se jezdí do Kroměříže za kytičkami. Flo‑
ria Kroměříž, největší zahradnická výstava v  České 
republice, se stala oblíbeným cílem výletu mnoha milovní‑
ků květin i z naší obce. Nejinak tomu bylo i v letošním roce, 
kdy se zájezd konal v úterý osmého května.

Tématem letošní expozice, která je vždy umístěna ve vstup‑
ní hale, byla „Láska v oblacích“. Květinová aranžmá, která jsou 
tvořená z desítek tisíců květin, jsou dílem předních českých 
aranžérů. Prodejní výstava však kromě květin, bylinek, ovoc‑
ných stromků i keřů, zeleniny a dalších rostlin, nabízí k zakou‑
pení i  nejrůznější zahradnické zboží, stejně jako potřeby 
do domácnosti. Součástí akce je samozřejmě i něco dobrého 
k jídlu. A nechybí ani muzika. Nám se zde představila decho‑
vá hudba Zdounečanka ze Zdounek a později i Bešavel band 
ze Slovenska s repertoárem českých i slovenských hitů.

Organizátoři akce se společně s vedením města Kroměří‑
že rozhodli, že udělají radost seniorům a  prvního května, 
kdy vyvrcholila první část této výstavy, předali klientům jed‑
noho z domovů pro seniory část květinové expozice, aby jim 
udělala radost. Z druhé části výstavy, jíž se zúčastnili i obča‑
né naší obce, pak putovaly květiny ve  velkém, stejně jako 

v  loňském roce, do  mnoha domovů pro seniory, nemocnic 
a dalších zařízení zřizovaných Zlínským krajem.

Všichni účastníci odjížděli nejen plni zážitků a  dojmů, 
ale i s taškami plnými rostlinek, dobrot a dalších nejrůzněj‑
ším potřeb pro domácnost. Věřím, že si výlet všichni užili 
a za rok se těší zase.                                              Simona Jelénková

Na hřišti vzplál oheň
Filipojakubská, či Valpuržina noc – to vše jsou jiné názvy 

pro tzv.  Pálení čarodějnic. Tato noc plná ohně, a  podle 
mnohých i čar a kouzel, připadá vždy na třicátého dubna. 
Po celé zemi se zapalují ohně a vatry, na kterých je nejdříve 
upálena zlá čarodějnice a poté slouží k opékání tolik oblí‑
bených špekáčků.

Ani naše obec nebyla výjimkou a  i  tady se na  úterní 
odpoledne přichystala akce nejen pro děti, ale i pro celou 
dospělou veřejnost  – každý si tu přišel na  své. Celou akci 
po  sedmnácté hodině zahájily dvě blonďaté čarodějnice, 

které měly pro děti připravené nejrůznější soutěže, jak jinak 
než s čarodějnou tématikou. Dospěláci se mezitím občer‑
stvovali u stánku, kde bylo připraveno nejen klasické pivo, 
limo, ale i míchané drinky. Kdo nechtěl čekat na zapálení 
ohně, aby si osobně připravil mastnou pochoutku, mohl si 
zakoupit uzené cigáro. Posezení navíc všem zpříjemňovala 
živá hudba s reprodukcí českých, a později i zahraničních, 
písniček.

Po skončení všech soutěží už se přistoupilo k samotné‑
mu zapalování ohně, kde už byla přichystána i ošklivá zlá 
čarodějnice, která byla jedním škrtnutím úspěšně 
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podpálena a upálena. Plápolání ohně trochu znepříjemňo‑
val docela silný vítr, ale vše se úspěšně podařilo a k žádné 
úhoně nedošlo. Pak už jen stačilo ukořistit opékací klacík, 
napíchnout špekáčky a opékat do požadované „krásy“.

Akci, kterou uspořádali členové místního fotbalového 
týmu TJ Zetor Pasohlávky s finanční podporou Obce Paso‑
hlávky, si užívali jak ti nejmenší, tak dospěláci. Předseda 
klubu Zdeněk Suchánek k tomu dodává: „Díky všem, kteří 
nás došli podpořit a užít si pěkný den. Snad jste odcházeli 
spokojeni. Velký dík všem, kteří nám jakkoliv pomohli s pří‑
pravou a organizací.“

Simona Jelénková

Život v parku u kostela
Jedním z osobních cílů při otevírání 

kavárny na autobusové zastávce v parku 
u kostela pro mne bylo probouzet kul‑
turní život v obci a pořádat akce tak, aby 

občané měli z kavárny i jiný požitek, než jen ten gastrono‑
mický. V letošním roce se nám tato mise daří zatím nejlépe. 
Každý měsíc se děje a bude dít něco. Dovolte mi představit 
vám letošní akce uplynulé, i ty, které nás teprve čekají.

První akcí, která proběhla již v březnu, byl „Swap domácích 
kytek“. Šlo o výměnu květin mezi zákazníky, přáteli a sousedy. 
Přinesli jste květiny, které už vám doma nesloužily, a odnesli si 
za to kousek zeleně zase od někoho jiného. Žádná cena, prostě 
dobrá vůle podělit se a  sdílet radost z  domácího pěstování. 
Akce byla malá, ale o to milejší a určitě ji budeme opakovat.

V dubnu jsme uspořádali „Bleší trh“. Organizace takové 
akce je náročná, jelikož stojí na  prodejcích. Nám se sešlo 
šest opravdu bohatých stánků, a přesto, že účast prodejců 
nebyla až tak velká, pěkných pár úlovků jste si odnesli. I tuto 

akci bychom chtěli budovat dále a těšíme se, že se vás příští 
rok přidá zase o něco víc.

Květen byl ve znamení hudby. Ke Dni matek jsme pro Vás 
připravili koncert kapely Espressions, který byl za nás opět 
úžasný. Kapela hrála čistě jazzové písničky, ale i  moderní 
kousky laděné do jazzového tónu. Doufáme, že si maminky 
s dětmi koncert moc užily a děkujeme všem, kdo se s námi 
přišli potěšit.

Prvního června se v parku uskutečnil druhý ročník bene‑
fiční akce, tentokrát na podporu malého Honzíka Chmelíka 
z  Novosedel. Honzík trpí dětskou mozkovou obrnou, epi‑
lepsií a  dalšími doprovodnými komplikacemi. Informace 
o průběhu akce a o celkovém výtěžku najdete v příštím čísle 
zpravodaje. Děkujeme všem, kdo jsou ochotní na  našich 
benefičních akcích přispívat a účastnit se.

A CO NÁS ČEKÁ V PŘÍŠTÍCH MĚSÍCÍCH?
V  červenci se můžete těšit na  další koncert! 14.  7. vám 

u nás v parku zahraje od 15 hodin kapela Jazz Baia. Těšíme 
se na pohodové, klidné odpoledne s živou hudbou.
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Na  konci srpna se pak rozloučíme s  prázdninami opět 
za tónů kapely Espressions, s novým repertoárem, ale nám 
už starým známým šarmem. 25. 8. od 15 hodin můžete přijít 
nabrat posledních sil do dalšího náročného školního roku.

Tak si pište do kalendářů, naši milí!
Kulturní život v  obci se udržuje těžko, pokud nejsou 

aktivní sami občané, proto děkujeme, že v  tom jedete 

s  námi! Stejně tak vedení obce, která park krásně udržuje 
a vychází nám vstříc azylem, který park i zastávka poskytují.

Budeme se těšit na další společně prožité léto a budeme 
rádi, pokud k nám zavítáte a naše snahy o „živé Pasohlávky“ 
podpoříte 😊

Za tým Café Zastávka
Kačka Ferbyová

 

Inzerce

NA JIŽNÍ MORAVĚ JSEM DOMA!

RODINNÝ DŮM určený ihned k nastěhování či k menší rekonstrukci
STAVEBNÍ POZEMEK nebo pozemek s domem k demolici
REKREAČNÍ NEMOVITOST (vinný sklep, chatu, chalupu)
ZAHRADU či ornou půdu pro rekreační a pěstitelské účely

AKTUÁLNĚ POPTÁVÁM: 

JAN VYSTOUPIL
jan.vystoupil@jrsreal.cz 
www.janvystoupil.cz
+420 774 999 016

✓
✓
✓
✓
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Dopoledne plné atrakcí, smíchu a bublinek
Celosvětové se prvního června slaví Den dětí a  nejinak 

tomu bylo i  v  naší obci. A  jelikož tento den vyšel přímo 
na sobotu, nic nebránilo tomu uspořádat tradiční a velmi 
oblíbenou akci plnou soutěží, atrakcí a dalšího doprovod‑
ného programu.

Začátek akce byl deklarován na desátou hodinu, a tak se 
fotbalové hřiště začalo plnit dětmi i  jejich doprovodem 
od  samého rána. Nabitý program však musel být splněn 
do  třinácti hodin, neboť potom už hřiště patřilo hasičům 
a jejich soutěži v požárním útoku.

Již tradičně se na organizaci celého dětského dne podílely 
všechny spolky, které v obci působí, a to ať už finančně nebo 
fyzicky přímo na místě. Pro malé i velké návštěvníky připrave‑
no mnoho soutěžních disciplín i  doplňkových atrakcí. Jejich 
výčtem bychom asi zaplnili celou stránku, proto zmiňme jen, 
že děti se u některých stanovišť proběhly a vyzkoušely své fyzic‑
ké dovednosti, u jiných stanovišť si potrénovaly přesnost a zna‑
losti, např. lesních zvířátek. Celý program doprovázela hudba 
a diskotéka pro nejmenší, kterou ovládaly postavičky z oblíbe‑
ných dětských pohádek a filmů. Své umění zde předvedli nejen 
profesionální hasiči, ale i členové Vojensko ‑historického spol‑
ku, kteří ukázali, jak to vypadalo v  armádě za  druhé světové 

války. Chybět nemohl ani doprovodný program v podobě pro‑
jížděk na jachtě nebo v motorovém člunu, či na paddleboardu, 
které si tradičně připravil Yachtclub Pasohlávky. Děti se také 
mohly nechat pomalovat ve stylu nějaké oblíbené postavičky, 
či si nechat „potetovat“ henou, a to jen proto, aby veškeré barvy 
následně smyly v pěnové „koupeli“, která i přes prvotní tech‑
nické potíže nakonec přece jen byla. Za ty roky se pro všechny 
přítomné stalo pěnové dělo třešničkou na dortu celé akce a je 
skvělé, že o něj děti nepřišly ani letos.

Na závěr se sluší poděkovat všem, kteří se na akci jakkoli 
podíleli, především tedy Obci Pasohlávky, Kulturní komisi 
při Obci Pasohlávky a  všem místním spolkům, které tak 
pomohly vykouzlit šťastné úsměvy a  rozzářené oči ve  tvá‑
řích všech přítomných dětí, a často i dospělých. Děkujeme 
i sponzorům za finanční dary: Restaurace U Lasa, Restaurace 
Kometa PUB, Krámek v uličce, Yachtclub Pasohlávky, Český 
svaz zahrádkářů Pasohlávky, Český svaz žen Pasohlávky, 
Babenky při Svazu žen Pasohlávky, Pasohlávská chasa při 
Svazu žen Pasohlávky, Myslivecký spolek Pasohlávky, Sbor 
dobrovolných hasičů Pasohlávky, TJ zetor Pasohlávky, MND 
Energie, a. s., Vinofrukt, a. s. a ŽS Real, a. s.

Simona Jelénková
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Soutěž v požárním útoku
První víkend v červnu patří již tradičně soutěži v požárním 

útoku a letos tomu nebylo jinak. V sobotu prvního června se 
od třinácti hodin na místním fotbalovém hřišti konalo druhé 
kolo Břeclavské hasičské ligy pod názvem „O  PUTOVNÍ 
POHÁR OBCE PASOHLÁVKY“. Na  soutěž přijelo celkem 
osmadvacet týmů z  okresů Břeclav, Hodonín, Znojmo 
a Brno ‑venkov, které se utkaly ve třech kategoriích.

V mužské kategorii bylo přihlášeno třináct týmů, z toho byly 
dva domácí. První z našich nastoupil tým s označením B. Pokud 
by chtěli tento závod vyhrát, museli překonat čas 17,55 s, který 
před ním zaběhli borci z Mistřína B. Jelikož kluci mají ambice, 
patří totiž mezi nejlepší týmy v ČR, tak by to pro ně neměl být pro‑
blém a také nebyl. Kluci dokázali stlačit svůj čas pod tuto hranici 
a ujali se vedení s časem 17:25 s. Druhý tým Pasohlávek se na star‑
tovní čáru postavil v druhé polovině startovní listiny a věděl jaký 
útok je dostane na stupně vítězů. A přesně takový útok zaběhl 
a obsadil prozatímní třetí místo. O toto umístění bohužel tým při‑
šel. Poslední útok v této kategorii patřil Jezeřanům‑Maršovicím 
a tímto útokem odsunuli naše borce na čtvrté místo.

Mezi ženami nemá náš sbor zastoupení, třeba se to někdy 
změní, ale pro letošní sezónu tomu tak nebude. Přihlášeno 
bylo celkem šest ženstev. Vítězkami se stala děvčata z Milovic, 

i když to tak ze začátku vůbec nevypadalo, protože jejích útok 
nezačal vůbec dobře. Utopený koš v kádi s vodou vůbec nena‑
značoval, že by mohl jít o  vítězný pokus. Bohužel ostatním 
ženstvům se pokusy vůbec nepovedly. A  když favoritky 
na  základně udělali chybu, za  kterou byli diskvalifikovány 
a další tým vůbec nenastartoval svou požární stříkačku, bylo 
o vítězi rozhodnuto. Druhé místo brala děvčata z Velkých Pav‑
lovic a třetí místo obsadily holky z Kobylí.

Poslední skupinou závodníku byly týmy smíšeného dorostu. 
Mezi devíti závodními týmy byly i naši svěřenci, kteří se ke své‑
mu pokusu postavili jako první. Jejich soutěžní pokus se jim 
podařil na jedničku s hvězdičkou. Tímto útokem stanovili nejen 
nejlepší čas v sezoně, ale také i rekord místní dráhy 16,08 s a uja‑
li se vedení. Tento skvělý výkon se nepodařil nikomu z ostatních 
týmů překonat a  dokázali tak obhájit loňské vítězství. Druzí 
skončili dorostenci z Milovic, pro které to byl druhý závod a třetí 
místo obsadili Velké Pavlovice.

Na závěr mě dovolte poděkovat všem co se na pořádaní 
soutěže podíleli.

Děkujme a těšíme na spolupráci v dalším roce.
Jaroslav Mandák

Starosta SDH Pasohlávky

SDH Pasohlávky JUNIORS
Loňská sezóna je již minulostí a  my jsme letos chtěli 

navázat, tam kde jsme vloni skončili. Přes zimu jsme maka‑
li v  posilovně a  chodili běhat, aby jsme byli připravení 
na  letošní ročník. Bohužel přes zimu tým prošel několika 
změnami a až jaro nám ukázalo, jak jsme připraveni.

První závody, na které jsme vyrazili, byly čtvrtého května 

v Říčanech u Brna, kde jsme se přihlásili do mužské katego‑
rie a nevedli jsme si vůbec špatně. Na draze s převýšením tři 
metry na sedmdesát metrů to byl skvělý test pro náš dorost. 
Velmi dobře rozběhlý pokus zpomalil otevřený rozdělovač, 
a tak jsme nemohli závodit s těmi nejlepšími. Nakonec jsme 
obsadili pěkné šesté místo. Druhý závod na  nás čekal 
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Jubilanti duben
Božena Suchánková 86 let
Alfred Ferby 85 let
Zbyněk Hájek 77 let
Vojtěška Mikulášková 73 let
Jiřina Chludilová 72 let
Jiří Slabý 70 let
Zdeněk Suchánek 64 let
Rostislav Dubš 62 let
Jaroslav Paleček 62 let
Ivana Snopková 55 let

 Jubilanti květen
Josef Aláč 74 let 
Petr Kadlíček 73 let
Emílie Ingrová 70 let
Věra Opluštilová 68 let

Jubilanti červen
Jarmila Jedounková 83 let
Anna Wächterová 82 let
Ol’ga Langová 81 let
Milan Šnepfenberg 81 let
Bohuslav Opluštil 72 let
Jitka Uherková 71 let
Zdeněk Jelének 67 let
Ivan Zelenák 66 let
Lubomír Očko 65 let

Uvedeni byli pouze občané, kteří 
svým podpisem vyslovili souhlas se 
zveřejněním. Kdo z jubilantů násle‑
dujících měsíců má zájem o zveřej‑
nění ve společenské kronice 
zpravodaje, může se podepsat na 
OÚ. Děkujeme za pochopení.

Svatba
Dne 20. dubna 2024 uzavřeli sňatek 
Romana Pinkavová a Miroslav Štrbka.
Dne 11. května 2024 uzavřeli sňatek 
Mariana Pecková a Lukáš Tretina.
Dne 7. června 2024 uzavřeli sňatek 
Barbora Grimmová a Robin Stagl.
Novomanželům gratulujeme.

 Společenská kronikadevatenáctého května na  Žernovníku 
na Velké ceně Blanenska (VCBL). Tam 
už jsme závodili ve  své kategorii. 
Na  startovní čáru jsme šli jako jeden 
z  posledních týmů, ale štěstí nám to 
nepřineslo. Útok jsem ukončili hned 
po startu, protože s nezapojeným roz‑
dělovačem se závodit nedá. Ze Žer‑
novníku vezeme neplatný pokus 
a motivaci zlepšovat se. Na třetí závod 
pětadvacátého května jsme nemuseli 
cestovat nikam daleko. Soutěž pořáda‑
ly nedaleké Jezeřany ‑Maršovice a bylo 
to první kolo Břeclavské hasičské ligy. 
Tady nám to klaplo na  výbornou. 
Na  promáčené dráze jsme převedli 
velmi kvalitní pokus a  jasně jsme 
ovládli kategorii dorostu s  časem 
16,5 s. Na oslavy nebyl čas, jelikož jsme 
hned druhý den jeli na  další závod, 
tentokrát do  Senetářova na  VCBL. 
V  dobrém výkonu jsme pokračovali 
i tady. Zaběhli jsme druhý nejrychlejší 
pokus dne a s časem 16,13 s jsme zao‑
stali za  vítězi pouze o  0,06 s. Prvního 
června na  nás čekal nelehký úkol. 
Závodit a zároveň pořádat soutěž, což 

není vůbec jednoduché. Ale my jsme 
to zvládli na  jedničku s  hvězdičkou. 
Domácí soutěž jsme vyhráli a s časem 
16,08 s  jsme také vytvořili rekord drá‑
hy. Oslavy jsme si moc neužili. Čekalo 
nás uklízení naší soutěže a  v  neděli 
ráno odjezd na  už třetí kolo VCBL 
do  Jabloňan. V  deštivé neděli jsme 
na rychle dráze chtěli zopakovat výsle‑
dek z naší soutěže. Ale nepodařilo se. 
Košík nasazený na  dvakrát znamenal 
pomalou vodu, ale dostatečně silná 
mašina pomohla časovou ztrátu čás‑
tečně dorovnat. Nakonec z  toho bylo 
čtvrté místo za čas 17.09 s.

V  celkovém hodnocení Velké ceny 
Blanenska nám zatím patří třetí příčka 
po  třech kolech a  v  Břeclavské hasič‑
ské lize jsem po dvou kolech ve vede‑
ní. V červnu nás čekají další tři závody. 
Jeden na Velké ceně Blanenska v Sych‑
otíně a  dva závody v  břeclavské lize 
ve  Tvrdonicích a  v  Moutnici. Držte 
nám palce v  dalším průběhu naší 
dlouhé sezóny.

Jaroslav Mandák
Starosta SDH Pasohlávky


